

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၂၉. ၈. ၂၀၁၇)
ရက်နေ့တွင် မိုင်းရှူးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းလင်းမြတ် တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၆)ဖြစ်ပါတယ်။ မိုင်းရှူးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းလင်းမြတ်ကအဆို တစ်ရပ်အား လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ အဆိုမှာ “ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လျှပ်စစ် မီတာများ တင်ဒါခေါ်ယူနိုင်ရန်” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဦးစိုင်းလင်းမြတ်က အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလင်းမြတ်၊ မိုင်းရှူးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ ဦးစွာပထမ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ မိုင်းရှူးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)က လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလင်းမြတ်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့်လျှပ်စစ်မီတာ တင်ဒါများခေါ်ယူနိုင်ရန် အဆိုကိုတင်သွင်း သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက် များနှင့် ကျေးရွာများပါမကျန် မီးလင်းရေးဟာ ယနေ့သတင်းနှင့် နည်းပညာခေတ်ကာလတွင် လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးအတွက် အလွန်တရားမှ မရှိမဖြစ်အရေးကြီးတဲ့ ကိစ္စတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိအခြေအနေအရ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်များနှင့် ကျေးရွာတစ်ချို့မှာ လျှပ်စစ်ဓါတ်အားလိုင်းများ သွယ်တန်း ရရှိသွားပြီးဖြစ်သော်လည်း လျှပ်စစ်မီတာများလုံလောက်စွာထုတ်ယူသုံးစွဲခွင့်ပေးနိုင်မှုအခြေအနေ မရှိတာကို တွေ့မြင်သိရှိရပါတယ်။ လျှပ်စစ်မီတာများကိုလည်း အလှည့်ကျ မဲဖောက်ပေးတဲ့ စနစ်နှင့် လျှောက်ထားအသုံးပြု နေရတာ ကြောင့်လက်တွေ့မှာ လျှပ်စစ်မီတာတစ်လုံးတပ်ဆင် အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် နှစ်ရှည်လများ စောင့်ဆိုင်း နေရတာကိုလည်း တွေ့ရှိနေရပါတယ်။ ယင်းနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး လျှပ်စစ်မီတာများ ခွဲတမ်းချရာတွင် အလှည့်ကျအသုံးပြုခွင့် ကျရောက်လာတဲ့အခါမှာ လည်း အလှည့်ကျအသုံးစွဲခွင့်ရတဲ့သူများထက် ငွေကြေးပိုပေးနိုင် သောသူများကို ဦးစွာတပ်ဆင်အသုံးပြုခွင့်ရစေသည့် မလိုလား အပ်သောအကျင့်ပျက်ခြစားမှုများပေါ်ပေါက် လျက်ရှိတဲ့အပြင်၊ လျှပ်စစ်မီတာများမရှိတဲ့အတွက် လျှပ်စစ်ဓါတ်အားလိုင်းများကို တရားမဝင်ချိတ်ဆက် သုံးစွဲမှုများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာငွေနှစ်နာမှုများဖြစ်ပေါ် လျက်ရှိနေတာကိုလည်းတွေ့ရှိ ရပါတယ်။ ထို့ကြောင့် လျှပ်စစ်ဓါတ်အားလိုင်းများသွယ်တန်း တပ်ဆင်ထားပြီးဖြစ်သော်လည်း ပြည်သူလူထု အချို့ဟာ လျှပ်စစ်မီး ၏အကျိုးကျေးဇူးကို အမှန်တကယ်ခံစားရခြင်း မရှိနေသေးတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ရှမ်းပြည်နယ်အနှံ့ကျေးလက်မြို့ရွာများပါမကျန် လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအတွက် လုံလောက် သော လျှပ်စစ်မီတာ(မီတာဘောက်စ်)များကို ပြည်သူအများလွယ်လင့်တကူ ဝယ်ယူသုံးစွဲနိုင်ရန်နှင့် မလိုလား အပ်သော အကျင့်ပျက်ခြစားမှုများ၊ မသမာမှုများပေါ်ပေါက်စေရေး ရည်ရွယ်ပြီး အရည်အသွေးပြည့်မီပြီး ဈေးနှုန်းသက်သာစေမည့် လျှပ်စစ်မီတာများကို ဝယ်ယူအသုံးပြုနိုင်ရန် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ လျှပ်စစ်ကုမ္ပဏီများက ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် သီးခြားတင်ဒါခေါ်ယူသင့်ပါကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ်

အစိုးရအား တိုက်တွန်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်သို့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှ တစ်ဆင့် တင်သွင်းအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ထောက်ခံမည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ ယနေ့ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး(ဒုတိယနေ့)ကို ကြွရောက်လာကြသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်မကတော့ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ ဖြစ်ပါတယ်။ မိုင်းရှူးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလင်းမြတ်ရဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လျှပ်စစ်မီတာများ တင်ဒါခေါ်ယူနိုင်ရန်” အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံအပ်ပါတယ်ရှင်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေး ရန်မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။
(သို့မဟုတ်)

အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည် စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းလင်းမြတ် တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ “ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လျှပ်စစ် မီတာများ တင်ဒါခေါ်ယူရန်” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခုအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒကိုရယူမှာဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူ ပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။
လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေး ဖို့ သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့်အတွက် ဦးစိုင်းလင်းမြတ်ရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

မိုင်းရှူးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းလင်းမြတ် တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၃၀ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) တွင်ဆွေးနွေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ဆွေးနွေးမယ့်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါမှာ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည် စာရင်းပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့
(၃၀. ၈. ၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ ယခုအစီအစဉ်(၈)ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းလင်းမြတ်၊ မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)၏ “ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လျှပ်စစ်မီတာများ တင်ဒါခေါ်ယူနိုင်ရန် ” အဆိုဖြစ် ပါတယ်။ အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၂)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်း ပေးထားပါတယ်။ ပထမဦးစွာ ပင်းတယမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးညီညီ(ခ) ဦးညီလေးချမ်းက အဆိုကိုဆွေးနွေး ဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးညီညီ(ခ) ဦးညီလေးချမ်း၊ ပင်းတယမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါ တယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ပင်းတယမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးညီညီ(ခ) ဦးညီလေးချမ်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းလင်းမြတ်ရဲ့အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိအစိုးရအနေနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးကို တောရောမြို့ပါမကျန် နေရာအနှံ့ စီမံကိန်းများ ချမှတ်အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိနေတာကို တွေ့ရပါတယ်။ အဲဒီလို ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာတွင် အချို့မြို့ကြီးများမှာ လျှပ်စစ်မီးရဲ့အကျိုးကို ရရှိခံစားရပေမယ့် မြို့ရွာအတော်များများမှာ လျှပ်စစ်မီးနှင့် ပတ်သက်ပြီး လိုအပ်ချက်များရှိနေတာ ကိုတွေ့ရှိရပါတယ်။ အဓိကအနေနဲ့ လျှပ်စစ်ဓါတ်အားလိုင်းများ သွယ်တန်း ထားရှိပြီး လျှပ်စစ်ဓါတ်အားများ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သော်လည်း လျှပ်စစ်မီတာများ တပ်ဆင် အသုံးပြုခွင့်မရသေးသည့်အတွက် လျှပ်စစ်မီးရဲ့အကျိုးကို ပြည်သူအများက ပြည့်ပြည့်ဝဝမခံစား ရသေးတာကို တွေ့ရှိနေရပါတယ်။ အိမ်တစ်အိမ်မှာလျှပ်စစ်မီတာ မရှိလျှင် လျှပ်စစ်ဓါတ်အားကို ချိတ်ဆက်အသုံးပြုခွင့် မရှိသည့်အတွက် လျှပ်စစ်မီတာမရရှိ သေးသူများအနေဖြင့် မိမိအိမ်မီးလင်းရေးလျှပ်စစ် ဓါတ်အားလိုင်းများမှ တရားမ ဝင်ချိတ်ဆက် အသုံးပြုခြင်းများလည်းရှိနေကာ မလိုလားအပ်သော ပြဿနာများဖြစ်သည့် လျှပ်စစ် ဓါတ်အားကို တရားမဝင်ခိုးယူ ချိတ်ဆက်အသုံးပြုခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေများနစ်နာဆုံးရှုံးခြင်း၊ အကျင့်ပျက်အဂတိ လိုက်စားမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေခြင်းအစရှိတဲ့ ဆိုးကျိုးများဖြစ်ပေါ်စေပါတယ်။ လျှပ်စစ် မီတာများကို လုံလောက်စွာ ဝယ်ယူငှားရမ်းသုံးစွဲနိုင်ခွင့်မရှိသည့်အပြင် မြို့နယ်အချို့တွင် လျှပ်စစ်မီတာများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ အစိုးရ၏ချမှတ်ပေးသည့် သတ်မှတ်ဈေးထက် ပိုမိုပေးနိုင်သူများကို ဦးစွာ ရောင်းချပေး ခြင်း၊ မတန်တဆဈေးများတင်ပြီး ရောင်းချခြင်းများကို ကြားသိနေရပါတယ်။ အလှည့်ကျမဲစနစ်ဖြင့် သုံးစွဲသူပြည် သူများကို လျှပ်စစ်မီတာများ သုံးစွဲခွင့်ချပေးသည်ဆိုသော်လည်း မည်မျှကြာမြင့် မည်မသိသော အချိန်ကာလ တစ်ခုအထိ စောင့်ဆိုင်းရပြီး လျှပ်စစ်မီတာအလုံးရေ အနည်းငယ်သာ ခွဲတမ်းရရှိသုံးစွဲနေရ၍ ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်ကို ပြည့်မီအောင် မဖြည့်ဆည်းနိုင်တာကို တွေ့ရှိနေ ရပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အနေနဲ့ ဈေးနှုန်းသက်သာပြီး အရည်အသွေးပြည့်ဝတဲ့ လျှပ်စစ်မီတာများကို ပြည်သူအများစိတ်ချမ်း

မြေစွာဝယ်ယူအသုံးပြုနိုင်ရေးကို ရည်ရွယ်လျက် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ လျှပ်စစ်ကုမ္ပဏီများကို တင်ဒါခေါ်ယူပြီး လျှပ်စစ်မီတာများကို ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ ပြည်သူ့အများ လွယ်လင့်တကူဝယ်ယူ အသုံးပြုစေခြင်းဖြင့် ပြည်သူ များအတွက် စိတ်ချမ်းသာစေခြင်း၊ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာများ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမှ ကာကွယ်နိုင်ခြင်း၊ မလိုလားအပ် သောအကျင့်ပျက်ခြစားမှုများကို တားဆီးရာ ရောက်စေမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော့်အနေနဲ့ မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလင်းမြတ်ရဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လျှပ်စစ်မီတာများ တင်ဒါခေါ်ယူရေးအဆိုကို လေးလေးနက်နက်ထောက်ခံပါကြောင်းတင်ပြရင်း နိဗ္ဗာန်အုပ် ပါတယ်ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဒေါ်နန်းကောင်ခမ်းက အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းကောင်ခမ်း၊ မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံပါစေ။ ကျွန်မကတော့ မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းကောင်ခမ်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မက မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းလင်းမြတ် တင်သွင်းသည့် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လျှပ်စစ်မီတာများ တင်ဒါခေါ်ယူနိုင်ရန်အဆိုနှင့် ပတ်သက်၍ ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်ရှင်။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များနှင့် ကျေးရွာများပါမကျန် မီးလင်းရေးသည် ယနေ့ခေတ်ကာလ၏လူနေမှုဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် မရှိမဖြစ်အလွန်အရေးကြီးသောကိစ္စရပ်ဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော် လည်း မီးလင်းနိုင်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓါတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးဌာနမှ တာဝန်ယူရပြီး ဖြန့်ဖြူးသွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လျှပ်စစ်ဓါတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ကျွန်မတို့ဒေသ၏ ယခုဖြစ်ပျက်နေသည့်အခြေအနေကို တင်ပြပါရစေရှင်။ ကျွန်မတို့ဒေသသည် ကျိုင်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်မီး ရရှိအသုံးပြုနေရသည်မှာ တစ်နှစ်ပင်မပြည့်သေးပါရှင်။ ပြည်သူလူထုမှ လျှပ်စစ်မီတာ ဘောက်စ်တစ်လုံးလျှင် ကျပ်(၁၂၀၀၀)နှင့် စုစုပေါင်းအလုံး (၄၀၀)ခန့်ကို ၎င်းနှုန်းအတိုင်း တပ်ဆင်ခဲ့ကြရပါ တယ်။ (၂၀-၁၁-၂၀၁၆) ရက်နေ့ လျှပ်စစ်ဝန်ကြီးခရီးစဉ်တွင် တစ်လုံးလျှင် ကျပ် (၉၀၀၀၀)နှုန်း ပေးဝယ်ယူ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဓါတ်တိုင်မှ မိမိတို့၏နေအိမ် အသီးသီးသို့ သွယ်ယူလိုသော ပြည်သူများ ကိုယ်တိုင် ကုန်ကျစရိတ်ငွေကို ထပ်မံပေးချေရမည် ဖြစ်ပါကြောင်းရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ သို့သော် မီတာဘောက်စ် တစ်လုံးလျှင် ကျပ် (၁၂၀၀၀၀)သာဆက်လက်ပေးသွင်း နေကြောင်းကို ပြည်သူလူထုက ပြန်လည်ပြောကြား လာသောကြောင့် လျှပ်စစ်ဖြန့်ဖြူးရေးတာဝန်ခံကို မိမိအနေနဲ့ သွားရောက်တွေ့ဆုံ ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ပါတယ်။ လျှပ်စစ်ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးတာဝန်ခံက နောင်တွင် ထပ်မံရောက်ရှိလာမည့် လျှပ်စစ်မီတာဘောက်စ်အလုံး (၇၀၀)ကို တစ်လုံးလျှင် ကျပ်(၉၀၀၀၀)နှုန်း ထားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းပြောခဲ့ပါတယ်။ မိမိက ယခင် တပ်ဆင်ပြီးသော မီတာဘောက်စ် အလုံး(၄၀၀)မှ တစ်လုံးလျှင် ပိုငွေကျပ် (၃၀၀၀၀)စီကို ပြန်လည်၍ ပေးပါရန်

ဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းကအလုံး(၄၀၀)၏ ပိုငွေကို ပြန်မပေးနိုင်ကြောင်း၊ အလုံး(၂၀၀)၏ ပိုငွေကိုသာ ပြန်ပေးနိုင်ကြောင်း၊ ကျန်အလုံး(၂၀၀)၏ ပိုငွေကျပ်သိန်း (၆၀)ကို လျှပ်စစ် မီတာဘောက်စ်သယ်ယူစရိတ်တွင် အသုံးပြုလိုက်ရပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ပြုလုပ်ခြင်းသည် နိုင်ငံတော်၏ ပုံရိပ်ကို ထိခိုက်နိုင်သည့်အပြင် ပြည်သူလူထုတို့ကိုလည်း ထိခိုက်နစ်နာစေခဲ့ပါတယ်။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီး နှင့် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှင်။ နောင်တွင် ယခုလို ဖြစ်စဉ်မျိုး အခြားမြို့နယ်များရှိ ပြည်သူ လူထုများအနေနှင့် မကြုံစေချင်ပါ။ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိပြီး ပြည်သူလူထုအပေါ် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်အောင် လျှပ်စစ်ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးဌာနမှ တာဝန်ယူ၊ တာဝန်ခံသင့်သည်ဟု ယုံကြည်မိပါတယ်။ ထို့ကြောင့် လျှပ်စစ် ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးဦးစီးဌာနသည် လျှပ်စစ်မီတာဘောက်စ် ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းပိုင်းတွင် အထက်ပါ ဆွေးနွေးသွားသည့်အတိုင်း တာဝန်ရှိပါမည်။ တာဝန်မယူခဲ့သော် လျှပ်စစ်ဖြန့်ဖြူးခြင်းနှင့် မီးတပ်ဆင်ခြင်း တို့တွင် အားနည်းသွားကာ ပြည်သူလူထုက လျှပ်စစ်မီးရရှိမှု၊ အသုံးပြုမှု ကဏ္ဍများတွင် နှောင့်နှေး ကြန့်ကြာ သွားနိုင်ပါတယ်။ သို့ပါသော ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းသည် မလိုလားအပ်သော လာဘ်စားမှုများ နည်းပါးစေခြင်း၊ လျှပ်စစ်မီတာဘောက်စ်များ ပြည်သူလူထုထံ လျှင်မြန်စွာ ရောက်ရှိစေခြင်းစသည့် ကောင်းကျိုးများရရှိ စေနိုင်ပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ရှမ်းပြည်နယ်အနှံ့ ကျေးလက်၊ မြို့/ရွာ များပါမကျန် မီးလင်းရေးတွင် အရည်အချင်း စံချိန်စံညွှန်း ပြည့်မီသော လျှပ်စစ်မီတာဘောက်စ်များ လွယ်ကူ လုံလောက်စွာအမြန်ရရှိစေနိုင်ရန်၊ မလိုလားအပ်သော ပြဿနာများမပေါ်ပေါက်စေရန်အတွက် မိုင်းရှူး မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)၊ ဦးစိုင်းလင်းမြတ်တင်သွင်းသော “ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လျှပ်စစ်မီတာများ တင်ဒါခေါ်ယူနိုင်ရန် ” အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံအပ်ပါ တယ်ရှင်။

အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့က ဦးစိုင်းလင်းမြတ် တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၂)ဦးက ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ ယခု ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၂၅ (c)အရ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ် အဖွဲ့အစည်းဝင်က ပြန်လည်ဆွေးနွေးပေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာညီညီအောင်၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး။ အားလုံး မင်္ဂလာပါ ခင်ဗျား။ လေးစားအပ်တဲ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလင်းမြတ်ရဲ့ အဆိုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်၊ ဒေါက်တာညီညီအောင် ကဆွေးနွေးရှင်းလင်း တင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လေးစားအပ်တဲ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၉၆၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်တွေကို နောက်ဆက်တွဲ ဇယား ၁ နဲ့ ဖော်ပြထားရာမှာ နောက်ဆက်တွဲ ဇယား ၁၊ အမှတ်စဉ် ၆(ခ)မှာပါတဲ့ ပြည်ထောင်စုလျှပ်စစ်ဓါတ်အားထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရေး ဆိုတဲ့ ဖော်ပြချက်မှာ

ဖြန့်ဖြူးရေးဆိုတဲ့အပိုင်းနဲ့ သွားပြီးသက်ဆိုင် တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအဆိုမှာပါတဲ့ ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များသည် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ရဲ့ လုပ်ပိုင်ခွင့်တွေကို ရည်ညွှန်းတယ်ဆိုတာကို မှတ်သားရပါတယ်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၈၈ က ညွှန်းဆိုထားတဲ့ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လုပ်ပိုင်ခွင့် နောက်ဆက်တွဲ ဇယား ၂၊ အမှတ်စဉ် ၄(က)တွင် ပြည်ထောင်စုက စီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိသည့် အကြီးစားလျှပ်စစ်ဓါတ်အား ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးရေးမှအပ မဟာဓါတ်အားလိုင်းနှင့် ဆက်သွယ်ခြင်းမရှိသော တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် ကစီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိသည့် အလတ်စားနှင့်အသေးစား လျှပ်စစ်ဓါတ်အားထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရေး ဆိုပြီးတော့ လျှပ်စစ် ဓါတ်အားနဲ့ပတ်သက်တဲ့ လုပ်ပိုင်ခွင့်တွေကို ပြဋ္ဌာန်းထား တာကို မှတ်သားရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီအဆိုမှာပါတဲ့ ဆွေးနွေးချက်တွေဟာ ပြည်နယ်အဆင့်၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ညွှန်း ဆိုခြင်းမဟုတ်ဘဲ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ညွှန်းဆိုထားကြောင်း မှတ်သားရပါတယ်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ ရေးဆွဲထားတဲ့ လွှတ်တော်ဆိုင်ရာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကို လေ့လာ သည့်အခါ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ၊ အခန်း (၁၁)၊ နည်းဥပဒေ ၉၈ အရ “တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအား မေးမြန်းသော မေးခွန်းတစ်ရပ်သည် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရက ဆောင်ရွက်ရသော အများ ပြည်သူ့ကိစ္စများနှင့်စပ်လျဉ်း စေရမည် သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရက တာဝန်ခံထားသော အုပ်ချုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်နှင့် သက်ဆိုင် စေရမည်” လို့ဖော်ပြထားပါတယ်။ ဒီအဆိုတွင် ဖော်ညွှန်းထားတဲ့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ လုပ်ပိုင်ခွင့် များသည် ပြည်နယ်အစိုးရက တာဝန်ခံထားခြင်းမရှိသော လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့်အတွက် နည်းဥပဒေ ၉၈ အရ ပြည်ထောင်စုတွင်သာ ဆွေးနွေးမေးမြန်း ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း ဦးစွာတင်ပြလိုပါတယ်။ ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အိမ်သုံးမီတာများ တင်ဒါခေါ်ယူရေးကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ တင်ဒါခေါ်ယူရေးကော်မတီဖွဲ့စည်းပြီး ဌာနက သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်စံညွှန်း (Specification) ကိုက်ညီမှု ရှိ/ မရှိစစ်ဆေးခြင်း၊ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ (Technical) စစ်ဆေးခြင်း၊ တင်ဒါတင်သွင်း သော ကုမ္ပဏီနှင့်သက်ဆိုင်သော စာရွက်/စာတမ်း၊ အထောက်အထားများအား စစ်ဆေးခြင်း၊ ကြမ်းခင်းဈေး အနေဖြင့် အမြင့်ဆုံး ကြမ်းခင်းဈေးနှုန်း၊ အနိမ့်ဆုံးကြမ်းခင်းဈေးနှုန်းများ စိစစ်တွက်ချက်ခြင်း၊ ဈေးနှုန်းလွှာများ ဖွင့်ဖောက်ခြင်းစသည်ဖြင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ တင်ဒါခေါ်ယူရေးကော်မတီမှ ဌာနမှသတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်းချက်များ၊ ဥပဒေများ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် ကိုက်ညီသူများကို စိစစ်ရွေးချယ်ပြီးပါက စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီသို့ တင်ပြအတည်ပြု ချက်ရယူဆောင်ရွက် ရပါတယ်။ တင်ဒါအောင်မြင်သော ကုမ္ပဏီများမှပေးသွင်း လာသော အိမ်သုံးမီတာများ အား တိကျမှန်ကန်မှု ရှိ/မရှိ အဆင့်အတန်း သတ်မှတ်ခြင်း၊ လည်ပတ်နှုန်းမှန်ကန်မှု ရှိ/ မရှိအား ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာန၊ ဓါတ်အားစနစ်ကာကွယ်ရေးနှင့် လျှပ်စစ်စမ်းသပ်ရေးဌာနမှ စစ်ဆေးပြီးမှသာ ဌာနပိုင်အဖြစ် မှတ်ပုံတင်သွင်းခြင်း၊ (Seal) တံဆိပ်ခတ်ခြင်းများပြုလုပ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များသို့ ခွဲဝေ ထုတ်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်အိမ်သုံးမီတာများဝယ်ယူပေးရန် သီးခြားရန်ပုံငွေ

(Separate Account) မှ စီစဉ်ကျခံဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအစီအစဉ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ကျေးလက်ဒေသကျေးရွာများ ဓါတ်အားရရှိရေး၊ ဓါတ်အားလှိုင်းများ၊ ဓါတ်အားခွဲရုံများ အသစ်တည်ဆောက်ရေး၊ တည်ဆောက်ပြီး ဓါတ်အားခွဲရုံများ ကြံ့ခိုင်ကောင်းမွန်မှုရှိစေရန် ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ကောင်းမွန်စေရန် အဆင့်တိုးမြှင့်ရေး (System Improvement) စသည့် လုပ်ငန်းများအား အပြည့်အဝ ဆောင်ရွက်ရန် ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ခွဲဝေရရှိသော ရန်ပုံငွေအနေဖြင့် လောက်ငှမှုမရှိပါသဖြင့် အိမ်သုံးမီတာဝယ်ယူရေးအတွက် ဘတ်ဂျက်ထပ်မံခွဲဝေလျာထား ရပါက ရန်ပုံငွေမလုံလောက်မှု အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်းကို စိစစ်သုံးသပ်ရပါတယ်။ ရန်ပုံငွေအခက် အခဲများအပြင် မီတာတစ်လုံးချင်းစီအား ကောင်းမွန်မှု ရှိ/ မရှိ၊ လည်ပတ်နှုန်း မှန်ကန်မှု ရှိ/ မရှိအား ပြန်လည် စစ်ဆေးသောအခါ ပြည်နယ်အဆင့်တွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ကဲ့သို့ ဓါတ်အား စနစ် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေး နှင့် လျှပ်စစ်စမ်းသပ်ရေးဌာနမရှိသည့်အတွက် ဌာနတစ်ခုဖွဲ့စည်းပုံထပ်မံတိုးဖို့ ဘတ်ဂျက်တွေသုံးဖို့ လိုလာ ပါမယ်။ ထိုကဲ့သို့ဖြစ်လာပါက ကျေးရွာများတွင် အသုံးပြုမည့် ဓါတ်အားလှိုင်းများ၊ ဓါတ်အားခွဲရုံများ အသစ် တည်ဆောက်ရေး၊ တည်ဆောက်ပြီး ဓါတ်အားခွဲရုံများ ကြံ့ခိုင်ကောင်းမွန်မှုရှိစေရန် ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ရေး လုပ်ငန်းများအတွက် ခွဲဝေရရှိထားတဲ့ ဘတ်ဂျက် များထဲမှ ခွဲဝေသုံးစွဲဖို့ဖြစ်လာကာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း များအတွက် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေပြီး ပြည်နယ်အတွက်နစ်နာမှုများဖြစ်ပေါ် လာနိုင်ပါတယ်။ ထိုသို့ ဌာနတစ်ခုထပ်မံတိုးချဲ့မည်ဆိုပါက ဌာနအတွက်လိုအပ်မည့် အဆောက်အဦ၊ ပစ္စည်းကိရိယာနှင့် ဝန်ထမ်းများ အတွက် လစာထောက်ပံ့မှုများ၊ အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းများအတွက် ထောက်ပံ့မှုဘတ်ဂျက်များလည်း ထပ်မံ လိုအပ်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တင်ပြခဲ့သော အချက်အလက်များကို ကြည့်မည်ဆိုလျှင် အဆိုပါ တင်ပြချက်များတွင် အကျိုးအပြစ်များကို ထောက်ထားချင့်ချိန်ပြီး ဆုံးဖြတ်မည်ဆိုပါက ဒီအဆိုကို မေးခွန်း အဖြစ်သာထားရှိသင့်ပါကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ကိုယ်စား ရှင်းလင်း ဖြေကြားအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ကိုယ်စား သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးက ဒီအဆိုကို မေးခွန်းအဖြစ် ပြောင်းလဲပေးဖို့ ဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ အဲ့ဒါကြောင့်မို့ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၂၅ (စ)နှင့် (ဆ)အရ အဆို တင်သွင်းသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က နောက်တစ်ကြိမ် ပြန်လည်ဆွေးနွေးနိုင်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလင်းမြတ်၊ မိုင်းရှူးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် တကွ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ “ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လျှပ်စစ်မီတာများ တင်ဒါခေါ်ယူနိုင်ရန် ” အဆိုကို တင်သွင်းခဲ့တဲ့ မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းလင်းမြတ် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ဝန်ကြီးမှ ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသွားမှုအပေါ်လျော်ကန် သင့်မြတ်ကြောင်းတွေ့ရှိရပါတယ်။ ကျွန်တော် ဒီအဆိုတင်သွင်းရတဲ့

အကြောင်းအရင်းကတော့ -

- (၁) ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေအခန်း(၄)အပိုဒ် ၉(ဂ)တွင်နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကိုသာ အဓိကထားလုပ်ဆောင်ရမယ်လို့ ပြဋ္ဌာန်းထားသည်နှင့်အညီ တင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊
- (၂) ခေတ်အဆက်ဆက်က လုပ်ဆောင်ခဲ့သောလုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ နည်းလမ်းအဟောင်းများနှင့် လည်ပတ်နေတဲ့ ယန္တရားကြီးတွင် မလိုဩဇာ သုံးခြင်း၊ အကျင့်ပျက်ခြစားမှုနှင့် မလိုလားအပ်ဘဲ နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာငွေများ အလေအလွင့်ဖြစ်ခြင်းမှကာကွယ်ရန်အတွက် တင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊
- (၃) ပြည်သူ့လူထုများမှလည်း အမှန်တကယ်လိုအပ်နေသည့် ကိစ္စရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊
- (၄) ပြီးခဲ့တဲ့ရက်ပိုင်းက ဝန်ကြီးချုပ်မိန့်ခွန်းပြောကြားသွားခဲ့သည့်အတိုင်း ဒီမိုကရေစီ Federal ပြည်ထောင်စုကိုသွားမည်ဆိုပါက ရှမ်းပြည်နယ်ရဲ့ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်အာဏာသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ လက်ထဲတွင်သာ အပြည့်အဝရှိရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊

နောက်ဆုံးအနေနဲ့ ကျွန်တော့်ရဲ့အဆိုဟာ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေ ၁၁၉ (က)တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတိုင်း ဒို့တာဝန်အရေး (၃)ပါးကို ထိခိုက်နစ်နာ စေသည့် အဆိုမဟုတ်သည့်အတွက် ကျွန်တော့်အနေနဲ့ တက်ရောက်လာကြသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောဆန္ဒကို လျှို့ဝှက်မဲပေးစနစ်ဖြင့် ဆန္ဒရယူလိုကြောင်း ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှတစ်ဆင့် လေးစားစွာတင်ပြ အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးက ဒီအဆိုကို မေးခွန်း အဖြစ်ပြောင်းလဲပေးဖို့ ဆွေးနွေးသွားသလို အဆိုတင်သွင်းတဲ့ ဦးစိုင်းလင်းမြတ်ကလည်းဘဲ လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒခံယူလိုပါကြောင်း တင်ပြလာတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ဒီနေရာမှာ ကျွန်တော် လျှို့ဝှက်မဲပေးစနစ်တော့ မဟုတ်ပါဘူး။ မတ်တပ်ရပ်မဲပေးသည့်စနစ် ကိုသာ ကျင့်သုံး သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၃၇(က)အရ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်၍ ဆန္ဒမဲပေးသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ များရာဆန္ဒမဲဖြင့်သာဆုံးဖြတ် ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ အစည်းအဝေးကို တက်ရောက်တဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေကို ပြန်လည်တင်ပြပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ အစည်းအဝေးတက်ရောက်တဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးရေဟာ(၁၂၄)ဦးဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌမပါ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁၂၃)ဦးက ဆန္ဒပြု မဲပေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တင်ပြခဲ့သည့်အတိုင်း အစည်းအဝေး သို့ တက်ရောက်သူ၏ များရာဆန္ဒမဲဖြင့်သာ ဆုံးဖြတ် မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဆိုကိုအတည်ပြုရန် သဘောတူသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ မိမိနေရာ၌ မတ်တပ်ရပ်၍ ဆန္ဒပြုရန်ဖြစ်ပါတယ်။

၂၇၅။ အဆိုကို အတည်ပြုရန် ဆန္ဒပြုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က (၃၀)ဦးဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ အစည်းအဝေးတက်ရောက်ပြီး ဆန္ဒမဲပေးသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က (၁၂၃)ဦးဖြစ်တဲ့အတွက် ယခုအဆိုအား အတည်ပြုရန် သဘောတူသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေသည် အစည်းအဝေး တက်ရောက်သည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေ၏ ထက်ဝက်ထက်နည်းသည့်အတွက် အဆိုကို မေးခွန်းအဖြစ် ပြောင်းလဲကြောင်း ကြေညာပါတယ်။